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Geacht College van Gedeputeerde Staten, 

 

Wij hebben met grote zorg kennisgenomen van de Statenbrief over de Spoorcorridor Utrecht, Arnhem, 

Duitse Grens (2019-007821). In deze Statenbrief informeert u Provinciale Staten over de resultaten van 

de Landelijke Spoortafel van 16 juni jl. en wat die betekenen voor de bereikbaarheid van de provincie 

Gelderland in het algemeen en verstedelijkingsgebieden, zoals Regio Foodvalley en de Spoorzone Arn-

hem-Oost, in het bijzonder. 

 

 

• In de plannen voor de Spoorcorridor Utrecht Arnhem Duitse Grens wordt onvoldoende rekening 

gehouden met de (gevolgen van de) bouw van 40.000 nieuwe woningen in Regio Foodvalley. 

• Wij hebben grote zorgen dat nu structurerende keuzes worden gemaakt die nadelig zijn voor de 

regionale bereikbaarheid (en die bereikbaarheid moet vanwege de woningbouwopgave juist wordt 

versterkt). 

• Het versterken van de bereikbaarheid per spoor is een essentiële voorwaarde om de Verstedelij-

kingsstrategie Arnhem Nijmegen Foodvalley uit te kunnen voeren. 

• Wij willen op korte termijn met u in gesprek over hoe wij – als samenwerkende partners in de Verste-

delijkingsstrategie Arnhem Nijmegen Foodvalley – de kansrijkheid van gebiedsontwikkeling in 

combinatie met mobiliteitsoplossingen en hoogwaardige alternatieven kunnen waarborgen. 

 

 

Verstedelijkingsstrategie Arnhem Nijmegen Foodvalley 

Wij werken met het Rijk, de provincies Gelderland en Utrecht, drie waterschappen en 26 regiogemeen-

ten sinds 2020 aan de Verstedelijkingsstrategie Arnhem Nijmegen Foodvalley. 

Wij bouwen tot 2040 100.000 woningen (60.000 in Arnhem-Nijmegen; 40.000 in Regio Foodvalley). 

Wij doen dit op een unieke manier: we versterken ons landschap en onze leefomgeving en we bouwen 

woningen binnenstedelijk én bij OV-knooppunten. We kiezen daarbij voor een integrale aanpak van de 

vier bouwstenen: leefomgeving, mobiliteit, economie en wonen.  

Provinciale Staten van Gelderland en Utrecht en onze 26 regiogemeenten stelden deze strategie vast. 
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Verstedelijkingsstrategie kán niet zonder mobiliteitsopgave 

Wij hebben samen met de provincies Gelderland en Utrecht de mobiliteitsgevolgen van de woningbouw-

opgave in Regio Foodvalley en de Groene Metropoolregio Arnhem-Nijmegen in kaart gebracht. De ont-

wikkeling van nieuwe woningen zorgt alleen al in Foodvalley-Zuid voor een forse agglomeratiegroei van 

25% naar 260.000 inwoners. Zonder versterking van het openbaar vervoer, zorgt dit voor zo’n 400.000 

extra autobewegingen per dag (met eveneens een toename op rijks- en provinciale wegen). 

 

De belangrijkste conclusies van de Mobiliteitsanalyse Verstedelijkingsstrategie Arnhem Nijmegen Food-

valley zijn: 

- De woningbouwopgave moet inderdaad het beste binnenstedelijk en bij OV-knooppunten wor-

den georganiseerd; 

- Het bouwen van 100.000 nieuwe woningen in Regio Foodvalley en de Groene Metropoolregio Arn-

hem-Nijmegen vraagt om extra investeringen om de bereikbaarheid per spoor te versterken, bij-

voorbeeld door extra spoorcapaciteit (zoals gedeeltelijke drie- of viersporigheid). 

- Zonder de regionale bereikbaarheid via het openbaar vervoer te versterken, leidt de woningbouw-

opgave tot grote infrastructurele problemen (vergelijkbaar met de Randstad). Daarom zijn inves-

teringen nodig om de beide regio’s nu en in de toekomst bereikbaar te houden. 

 

Spoorcorridor A12 

Wij waren blij dat wij de afgelopen periode mochten meedenken over het versterken van de Spoorcor-

ridor A12. In de Notitie Opgave Afbakening Omgeving (OAO) Corridor Utrecht Arnhem Duitse Grens 

(OAO) ligt de ambitie nadrukkelijk op internationaal en nationaal niveau. 

Wij hebben steeds aandacht gevraagd voor het versterken van de regionale bereikbaarheid, juist van-

wege de grote woningbouwopgave van Regio Foodvalley. 

Die verstedelijkingsopgave lijkt in de plannen voor de Spoorcorridor A12 een kernopgave te zijn, maar 

in de structurerende keuzes komt dit onvoldoende tot uiting. Dit resulteert in de conclusie van provincies 

en Rijk om een aantal nieuwe stations in onze regio niet nader te onderzoeken, de regionale bediening 

niet te verbeteren en zelfs scenario’s te introduceren die de huidige bediening zullen verslechteren. 

 

Wij betreuren het dat wij niet zijn gekend in de eindversie van de Notitie OAO. Wij kijken daarmee anders 

aan tegen de zinsnede in de Statenbrief dat er ‘brede steun is voor de plannen’. 

 

Zonder extra investeringen in de spoorcapaciteit zijn de gevolgen van de verstedelijkingsstrategie voor 

Regio Foodvalley groot: 

- Minder IC-stops op Ede-Wageningen en Veenendaal-De Klomp betekent een verslechtering van de 

bereikbaarheid per spoor. Juist híer hebben wij steeds aandacht voor gevraagd en hoopten dat dit 

ook door de provincie Gelderland zou worden gesteund. 

- Station Ede-Wageningen wordt met financiële bijdragen van Rijk, provincie en gemeente vernieuwd. 

Een belangrijke overweging was dat station Ede-Wageningen onderdeel van het Programma Hoog-

frequent Spoorvervoer (PHS) wordt en dat de stationsbediening niet zou verslechteren. In de plan-

nen voor de Spoorcorridor A12 wordt hieraan voorbijgegaan. 

 

Wat moet er gebeuren? 

Wij vinden dat de Spoorcorridor A12 een stevige opwaardering verdient om de verschillende internatio-

nale, nationale en regionale treindiensten (beter) te kunnen afwikkelen. 

Wij vragen u om het belang van bestaande en nieuwe stations voor de verstedelijkingsopgave in Regio 

Foodvalley te (her)overwegen en deze niet “om spoortechnische redenen” (zoals nu in de plannen staat) 

op voorhand te schrappen. 
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Wij zien een duidelijke relatie tussen investeringen in extra spoorcapaciteit en onze gezamenlijke ver-

stedelijkingsopgave. Het onvoldoende investeren in spoor heeft consequenties voor deze opgave.  

 

Wij willen op korte termijn met u in gesprek over hoe wij – als samenwerkende partners in de Verstede-

lijkingsstrategie Arnhem Nijmegen Foodvalley – de kansrijkheid van gebiedsontwikkeling in combinatie 

met mobiliteitsoplossingen en hoogwaardige alternatieven kunnen waarborgen.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

René Verhulst 

Voorzitter Regio Foodvalley 
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